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  Akademický senát FZS TUL 
   | Zápis z jednání 

 
 

 
Zápis č. 7/2023 z jednání Akademického senátu FZS TUL 

dne 18. prosince 2023 
 

 
Přítomni: Filip DVOŘÁK, Vojtěch LINDAUER, Jan MORAVA, Jakub REČEK, Tomáš ROUBÍČEK, Magda HOLÁ 

(tajemnice AS FZS TUL) 

Omluveni: Jiří BENEŠ, Nikol BENEŠOVÁ, Jakub KYNCL, Barbora MAŠKOVÁ, 

Hosté: Karel CVACHOVEC, Zuzana PAUKEROVÁ, Eva PROCHÁZKOVÁ, Lenka KOZÁKOVÁ 

 

Zahájení: Předseda zahájil jednání Akademického senátu Fakulty zdravotnických studií Technické univerzity  

v Liberci (dále jen AS FZS TUL) a konstatoval jeho usnášeníschopnost. Následně jmenoval skrutátory a přečetl 

program zasedání. Schváleno tichým souhlasem. 

 

Skrutátoři:  Vojtěch LINDAUER 

 Jan MORAVA 

 

Program jednání: 

1. Volební řád AS FZS TUL 

2. Návrh ke schválení záměru o předložení žádosti o prodloužení akreditace studijního programu Radiologická 
asistence  

3. Návrh ke schválení garanta studijního programu Radiologická asistence MUDr. Igora Richtera, Ph.D. 
(současného garanta studijního programu Radiologická asistence).  

4. Revize Statutu Fakulty zdravotnických studií TUL  
5. Směrnice děkana č. 1/2024 Organizační řád fakulty  
6. Různé 

 
   1 Volební řád AS FZS TUL 

Předseda AS FZS TUL předložil ke schválení revizi Volebního řádu AS FZS TUL a zdůvodnil senátorům její účel. 

Změnou bodu 8 bude možné vyhlásit volby elektronickou formou. 

Diskuze: Senát nevznesl připomínky. 

Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje revizi 01 Volebního řádu AS FZS TUL. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-0-0 

   
   2 Návrh ke schválení záměru o předložení žádosti o prodloužení akreditace studijního programu       

 Radiologická asistence 

Předseda AS FZS TUL požádal předkladatele o představení předloženého bodu. Děkan uvedl, že fakulta má zájem 

na prodloužení příslušné akreditace se stejným garantem. 

Diskuze: Senát nevznesl připomínky. 

  Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje záměr o předložení žádosti o prodloužení akreditace studijního 

  programu Radiologická asistence 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-0-0 

 
3 Návrh ke schválení garanta studijního programu Radiologická asistence MUDr. Igora Richtera, Ph.D. 
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Předseda AS FZS TUL požádal předkladatele o vyjádření. Děkan konstatoval, že se jedná o stávajícího garanta, 

který prochází habilitačním řízením a pracuje na vedoucí pozici a je tedy vhodnou osobou. 

Diskuze: Senát nevznesl připomínky. 

Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje Návrh ke schválení garanta studijního programu Radiologická 

asistence MUDr. Igora Richtera, Ph.D. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-0-0 

 
4 Revize Statutu Fakulty zdravotnických studií TUL 

Předseda AS FZS TUL požádal předkladatele o vyjádření. Děkan uvedl, že stávající dokument bude ještě 

dopracován, dojde ke změnám formulace.  

Diskuze: Proděkanka Paukertová upozornila, že dochází ke změně z ústavů na katedry, ale že z důvodu současné 

změny statutu TUL dojde ještě k drobným úpravám po 1. 1. 2024. Lindauer uvedl, že některé úpravy vítá. Předseda 

senátu upozornil na problematické schválení dokumentu před změnou a Lindauer navázal požadavkem na 

seznámení senátorů se změnami a jejich formulací. 

Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje návrh Revize Statutu Fakulty zdravotnických studií TUL a to verzi 

s aktualizací ze dne 13. 12. 2023. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-0-0 

   
 5 Směrnice děkana č. 1/2024 Organizační řád fakulty 

   Předseda AS FZS TUL požádal předkladatele o vyjádření. Děkan seznámil senátory s nově zaváděným pojmem 

KATEDRA. Schéma ukazuje závislosti útvarů, organizační strukturu a funkce. 

   Diskuze: Mašková vznesla zprostředkovaně dotaz, zda by nebylo optimální zavést nově 2 katedry. Děkan 

odpověděl, že se jedná o kompromisní návrh, který dělí vysloveně zdravotnické a technické obory. Proděkanka 

Paukertová připomněla, že půjde i o rozvoj fakulty v magisterských a doktorských studiích a certifikované kurzy. 

Úpravu si vynutila také potřeba rozdělit akademiky do menších skupin a upravit počet úvazků. Předseda senátu dále 

tlumočil dotaz senátorky Maškové ohledně termínu výběrových řízení a pozic vedoucích a tajemníků kateder. Děkan 

uvedl, že s tajemníky se nepočítá, proběhnou výběrová řízení na vedoucí a proděkanka Paukertová doplnila, že 

hned po schválení proběhne příprava a že tajemník může být i pro více kateder. Děkan upozornil, že zřízení dalších 

funkcí musí vycházet i z hlediska nutných mzdových prostředků. Proděkanka Paukertová sdělila, že toto již bude 

v kompetenci vedoucích kateder. 

  Tajemnice fakulty informovala, že cílem úpravy je, aby katedra měla vlastní rozpočet a vedoucí motivoval vyučující. 

Předseda vznesl dotaz, proč dochází i ke změně v názvu proděkanů. Proděkanka Paukertová odpověděla, že 

dochází ke sjednocení jako u jiných fakult. Lindauer uvedl, že definování náplně považuje za dobré a dotázal se, 

zda bude využito zřízení nových funkcí k přijetí nových lidí. Tajemnice fakulty upřesnila, že to vzejde z výběrových 

řízení. Do veřejných výběrových řízení se mohou přihlásit i noví lidé. Děkan uvedl, že je to možné, ale reálně je 

výhodné, aby se přihlásil někdo se znalostí fakulty. 

   Návrh usnesení: AS FZS TUL schvaluje Směrnici děkana č. 1/2024 Organizační řád fakulty. 

Hlasování (v pořadí pro-proti-zdržel se): 5-0-0 

   
  Různé 

a) Předseda senátu vznesl dotaz ohledně řešení připomínek studentů. Senátor Dvořák informoval, že 

s ohledem na nemocnost studentů byla schůzka posunuta. Proběhne informační schůzka s kolegou 

z Ekonomické fakulty TUL. Děkan informoval, že se sešel s univerzitním ombudsmanem, předložil návrh 

se kterým ombudsman souhlasí. Bude třeba aby se zpracování informací ujmul někdo ze studentů a 

postoupil příslušné stížnosti jako prostředník. Nelze odpovídat na anonymní adresy. Podněty se budou 

řešit, proběhly dva pohovory se studijním oddělením a proděkankou Paukertovou. Bude připravena 

schůzka s kolegy Sedláčkem a Kuchařem. Dvořák informoval, že senátorka Benešová souhlasí s funkcí 

prostředníka. 
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b) Předseda senátu Ing. Reček pronesl prohlášení, že dne 14. 2. 2023 spoluzaložil společnost SimVR s.r.o. 

a stal se jednatelem. SimVR se zabývá poskytováním komplexních služeb v oblasti BOZP, požární 

ochrany, požárně bezpečnostního řešení staveb a laické první pomoci i s možností využití virtuální reality. 

Jelikož společnost i TUL má společný předmět podnikání jako je Výroba, obchod a služby neuvedené v 

přílohách 1 až 3 živnostenského zákona, poradenskou a konzultační činnost a mimoškolní výchovu, 

vzdělávání a pořádání kurzů, školení, včetně lektorské činnosti, tak měl mít jako osoba souhlas s 

výdělečnou činností zaměstnance.  

Z důvodu neznalosti tuto žádost podanou neměl. Děkanem FZS mu byl udělen vytýkací dopis s tím, že 

buď ukončí veškeré působení ve společnosti SimVR, nebo mu k 31. 12. 2023 ukončí děkan pracovní 

poměr. Dále předseda senátu sdělil, že na základě jeho možností a okolností není schopen podíl ve firmě 

odprodat.  Proto navrhnul řešení, že si na FZS sníží úvazek z 1.0 na 0,2 a dodatečně požádá o udělení 

souhlasu s výdělečnou činností s tím, že by nadále vedl bakalářské práce a učil předmět UZSI, kde je 

doposud garantem. I přes tento návrh dnes děkan sdělil, že souhlas nedá. Předseda uvádí, že jeho 

svědomí a čest by mu nedovolili přepsat podíl na rodinného příslušníka a tvářit se, že z firmy vystoupil. 

Senátor Morava vznesl dotaz, jaký je problém v tom, aby byl souhlas udělen. Z jeho pohledu Ing. Reček 

pro fakultu dělá hodně a on tedy nevidí důvod, proč řešit situaci takovýmto razantním způsobem, tím spíše 

když je trvalý nedostatek odborníků z praxe. Děkan uvedl, že na svém rozhodnutí trvá a že souhlas 

neudělí. Proděkanka Paukertová dodala, že lidí je dost a že to není první porušení od Ing. Rečka, že měl 

problémů víc, ale že to nechce rozvádět. 

Předseda senátu dodal, že souhlas s vedlejší činností by měli mít všichni, kdo pracují u dvou a více 

institucí či společností, které mají stejný předmět živnostenského oprávnění bez ohledu na výši 

pracovního úvazku a že si není jistý, že je jediný, kdo tento souhlas neměl. Zároveň uvedl, že ukončení 

působení na FZS by znamenalo také ukončení práce v AS FZS TUL a připomněl blížící se volby. Poté 

poděkoval všem senátorům za spolupráci. 

Morava uvedl, že Ing. Reček je klíčová osoba, která bude zásadně chybět a že praxe s úvazky je jiná a 

tudíž jaký je důvod neudělení souhlasu. Děkan konstatoval, že podnětem je Zákoník práce a jeho 

porušení. Na fakultě lze dále působit, ale z jeho pohledu úvazek 0,2 není klíčová pozice, přičemž návrh 

na snížení přišel od předsedy senátu. Proděkanka Paukertová připomněla, že jiný je souběh činností u 

práce v nemocnici a jiný u jednatele společnosti. Předseda senátu navrhl, že je třeba hledat kompromis a 

připomněl, že v současnosti vede 15 bakalářských prací a působí jako garant předmětu. Proděkanka 

Paukertová uvedla, že u nemocnic se úvazky naopak dopočítávají a nejedná se tak o stejnou situaci. Ing. 

Reček konstatoval, že souhlas je na vedení fakulty, proděkanka uvedla, že se jedná o právní názor o 

střetu zájmů. Morava se dotázal, zda je k dispozici posudek právníka a proděkanka uvedla, že i na dalších 

fakultách je na problém nahlíženo stejně. Ing. Reček upozornil, činnost je ve skutečnosti zcela jiná a 

Morava doplnil, že při nedostatku externistů je škoda nechat odejít kvalitního zaměstnance. Proděkanka 

sdělila, že to je zcela na rozhodnutí Ing. Rečka a že tato diskuse na senát nepatří. Děkan uvedl, že 

příslušné kroky lze zdůvodnit a vycházejí ze zákona. 

 
 

Předseda senátu poděkoval senátorům za spolupráci. Příští zasedání proběhne v novém roce. 

 

V Liberci dne 18. 12. 2023 
 
 
 

Mgr. Magda Holá, DiS. Ing. Bc. Jakub Reček, DiS. 

zapsala tajemnice AS FZS TUL předseda AS FZS TUL 


